
 

EMPL MAI JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Koht: Puidukoda ja Teams 

Aeg: 14.05.2025, 14.00-16.30  

 

Osales 12 juhatuse liiget:  Ando Jukk, Eveli Opmann, Gert Rahnel, Ivar Dembovski, 

Lauri Raid, Linnar Pärn, Mait Kaup, Meelis Kall, Mikko 

Miettinen, Rain Pärna asendab Roman Mihhailov, Raido 

Peedomaa, Jaak Nigul, 

Puudus:  Marti Piirimäe, Jaano Haidla, Martti Kork, Jüri Külvik, Jaan 

Kers 

EMPL tegevmeeskond Henrik Välja, Kerli Alliksaar, Hardo Becker, Pille Meier, Jaan 

Lindmäe, Kadri Kauksi, Julia 

 

Päevakord: 

 

1. INFOD 

2. Üldkoosoleku ja suveseminari korraldamine 

3. Töögruppide tegevus 

4. Seadusloome tegevuste ülevaade 

5. Kommunikatsioonitegevuste ülevaade 

6. Sektori tenniseturniiri korraldamise ettepanek 

7. Juuni juhatuse koosoleku AEG ja asukoht 

 

 

 

1. Infod 

• Kliimaministriga kohtumine 8 mai 9:00-9:30.Keskendusime kolmele teemale. 70% 

majandusmetsade majanduslikus korras kasutamise tagamine. Tundus, et on toetus. 

70% metsadest ilma uute lisanduvate piiranguteta. Praegu on 68% majanduslikus 

kasutuses ja kui võtta SMI mõõte viga, oleme mõõtevea piirides, et täita 70% eesmärki. 

Kohalikule omavalitsusele tahetakse panna nõue, et kompenseerida piirangud kui neid 

seatakse kohaliku kaitseala loomisel. Ivar: Poliitikutel peab tekkima surve kontekstis 

kus Eesti riik on otsustanud panna suure summa kaitsekuludesse, aga kust see raha 

tuleb? Peaministri lause: jõukus on julgeolek ja julgeolek on jõukus – selle pealt minna, 

et kust see jõukus tuleb? Peame tõstma selle nii lauale, et oleks ülimalt ebamugav seda 

otsust teha.  

Ando: Lätis on kaalumisel, kui seni riigimets raiuti vähem, siis tahavad tõsta 9mln 

tihumeetrini aastas. Ainus vaidlus on, et millisel moel hinnastamist teha.  

Lauri: praegu on ühepoolne, kuidas piirangud tulevad. 

Jaan: hetkel ollakse seisus, kus oleks pidanud toimuma seaduse muudatus, aga seda 

toimunud ei ole. Praegu mingi variant oli selline, et need kes eraomanikuna soovivad 

oma metsa kasutada ja seal Natura piirangud pole põhjendatud võiksid oma rahadega 



 

ekspertiisi tellida. Riigil ei ole raha ekspertiiside läbiviimiseks. Mõned ekspertiisid on 

olnud sellised, et seal ei ole piirangud õigustatud.  

Ivar: küsime konkreetselt teabenõude korras mis on seaduse juurde käiv. 

Sotsiaalmajandusliku mõju hinnang? Mõjuanalüüs? See, mis iga seadusega peaks 

kaasas käima – mõjuanalüüs? Keskkonnakomisjonile saadame päringu. Mõtleme, kes 

kõneisik saaks olla. Erametsaliit peab olema vedav nägu. Neil on ka kompetentsi 

rohkem. Meie võime seista riigi majanduse käekäigu eest.  

Lauri: Jaanusega kindlasti rääkida, mis võiks olla kompromiss.  

 

Energia hinna konkurentsivõime oli teiseks teemaks. Rääkisime tööstuse salvestamise 

võimalusest, millega hinna tippusid saab vähendada.  

 

Kolmandaks andsime edasi ootuse, et sektoril peaks olema oma positsioon RMK 

nõukogus. Esindaks RMK puidumüügi huve. Nõukogus on looduskaitse poole esindaja 

olemas, minister arvas, et siis peaks ka tööstusele oma positsiooni andma. See saaks olla 

keegi, kes ei ole otse lepingus RMK-ga.  

 

• KIK taotlusvoor - PUUINFO tegevustele ei saanud rahastust. Eelarve tulud -40 000€. 

sellel aastas toimus KIK-s muudatus. Tuli vastus, et aasta puitehitise konkurss ei vasta 

üleriigilisele meediakampaaniale. Tegevusi tahaks ellu viia, tuleb viia ellu teisel viisil, 

kas piiratud mahuga või teisel viisil. Meil on reserve, mille arvelt saaksime teha. Kui 

seni oleme kõik sisse ostnud, siis ehk teha rohkem omainimestega ära. Lootust on et 

metsarahvapäev saab toetust.  

• Toimus puitarhitektuuri õppereis. Kohal arhitektid ja insenerid Eestist.  

• Rohetiigri maakasutuse teekaart – rohetiigri meeskond ei ole tahtnud hästi läbi lubada, 

et seal oleks kirjas raie 12 mln tm aastas, mis läheb vastuollu riigi poliitikaga. Surusid, 

et võtaksime välja selle numbri. Töörühm ütles, et ei võta seda siiski välja. 

Arvutuspõhine ettevõtete vaade. Läheb kinnitamisele, kus on meie liikmed ja 

põllumehed.  

• Hardo osaleb Brüsselis LULUCF ümarlaual mida korraldab DG CLIMA.  

 

2. Üldkoosolek ja suveseminar 

• 4 juuni, Tallinn, Toompuiestee 24 saalis 

• 9.30 kogunemine 

• 10.00 EMPL ÜLDKOOSOLEK 

a. Ülevaade liidu tegevustest 

b. Majandusaasta aruande kinnitamine 

c. Juhatuse liikme valimine seoses Gert Rahneli sooviga juhatusest tagasi astuda 

• 11.30 Suveseminar 

11.00 – Kogunemine ja suupisted 

11.30 – Seminari avasõnad päevajuhi poolt, üllatusesineja 1. korruse fuajees 

11.45 – Energeetika- ja keskkonnaminister Andres Sutti tervitus ja sektorit 

puudutava poliitika tutvustus, küsimused auditooriumilt 



 

12.05 – Diskussioon “Poliitikate roll konkurentsivõime loomisel” Andres Sutt, Jaano 

Haidla, EMPL’i juhatuse esimees, Tarmo Tamm, Riigikogu, Eesti 200.  Ave Schank – 

Lukas, Euroopa Komisjoni Eesti esinduse asejuht 

12.45 –  Euroopa Komisjoni Eesti esinduse poliitikasektsiooni juht Riin 

Saluveer “Euroopa tööstuslik rohelepe ja detsentraliseerimise väljakutse” 

13.15 – Lõuna 

14.00 – OP panga peaanalüütik Joona Widgren, “Tariffs and their impact on the 

European Union economy, as well as the potential peace in Ukraine”. 

14.40 – SEB panga makroanalüütik Mihkel Nestor, ülevaade Eesti olukorrast 

15.10 – Majandusanalüütikute paneel: Tõnu Mertsina (Swedbank), Triinu 

Tapver (LHV), MKM majanduse – ja innovatsiooni asekantsler Sandra Särav – 

Tammus, Mihkel Nestor (SEB). 

16.00 – EMPLi tegevjuhi lõpusõna ja ametliku programmi lõpp 

16.15 – Õhtusöök ja vaba vestlus 

 

3. Töögruppide tegevus 

a. KOV valimiste kohtumise plaan on lükatud augustisse.  

b. Eksport – veebinarid toimunud Ukrainaga, tulemas veel Prantsusmaaga.  

c. Bürokraatia – alati ei ole asi riigi ametlikus bürokraatias vaid ka selles 

bürokraatias, mida me ei näe. Meie ametniku bürokraatia külge on pookinud 

ennast tuhandeid inimesi, kes teevad bürokraatia jaoks teenuseid ja saavad selle 

eest suuri summasid ja kasumimarginaale. Bürokraatia töötab kui hangete 

läbiviija, enam ei tehta midagi ise vaid kõik hangitakse väljast. Valitsussektor 

püüab näidata, nagu bürokraate oleks vähem, aga tegelikult raha kulutatakse 

ikka, lihtsalt hangitakse mujalt.  

d. Sanktsioonid – tollid Hiina kõvalehtpuule. Eesti negatiivses võtmes paistab 

välja, et päris palju on Eesti ettevõtteid, kes Euroopaase vene vineeri või spooni 

vahendavad. Üleskutse endine, et kui kellelgi on infot skeemidest, siis edastada 

Jaanile.  

e. 60t autoveod. 30.05 saab ülevaate Eesti sildadest, kas mõni sild ei kannata. 

Eesmärk on 30 mai saada transpordiameti lõplik nägemus. Hetkel tundub, et on 

aru saadud ja pole Maanteeameti poolt vastuseisu näinud. Taristuministriga 

kohtumine panna töösse?! 

f. Statistika – oleme Swedbank-iga suhelnud. Lubasid mai kuus tagasisidet anda.  

g. EUDR – on plaan teha värskendatud infoga juhend.  

h. Tööohutuse töörühm koguneb homme 

i. E-veoseleht – oleme tegelenud kaugkütte nõudmistele oma süsteemi  

kohandama. E-veoselehe tulu on olnud isegi oodatust suurem. Sae- ja 

höövelmaterjali teemal on proovilehtede liigutamine süsteemis, et saaks panna 

suveks arendusse.  

j. TAIE – Pille ootab ettevõttete sisendit Tartu Ülikooli seminari osas.  

i. Stipendiumi fond – metsanduse tudengite toetamiseks loodi. Üks mõte, 

et võiks olla üldisemad stipendiumid. Raha on hetkel nii palju et 



 

toetatakse 3000€ aastas 7 tudengit - 4 metsanduses ja 3 

puidutehnoloogias. Laia matemaatika valimine, kellest sektoril võiks 

olla rohkem kasu. Ettepanek kutsuda keegi (Marku) üldkogule sellest 

rääkima.  

 

4. Seadusloome tegevuste ülevaade 

a. Euroopa Liidu Biomajanduse strateegia seisukoht Regionaalministeeriumile 

i. Rõhutasime investeerimiskindluse loomise vajadust, mille 

võtmeküsimus on toorainekindluse tagamine. Lisaks puidukasutuse rolli 

energiajulgeoleku tagamisel, puidu innovaatilisi kasutusvõimalusi puidu 

asendusefekti. 

a. Kohtumised MKM tööstusosakonnaga 

b. Kohtumised Kliimaministeeriumi metsaosakonnaga 

c. Regulaarsed kohtumised ametnikega on töös.  

 

5. Kommunikatsioonitegevuste ülevaade 

a. 29.05 läheb Tammsaare parki üles puitarhitektuuri näitus parimates Aasta 

Puitehitise konkursi töödest. Kas on käsitletud seal „Miks puu?“ Kui saaks 

panna lause, miks puu on kliimasõbralik asi, siis tuleks see lisada. Näitus edasi 

Maaülikooli Metsamajja puitu betoonile tasakaaluks? Ülemiste keskusesse, Viru 

Keskusesse näitus? 

b. Kommunikatsioonis: võsasaetöölise kutse omandamise võimalus,  

c. Andres Sepp – tulemas persoonilugu kus räägib metsade majandamisest. 

d. Metsade uputamine ei ole ainult Pärnumaa teema, vaid on ka mujal aktiivne. 

e. Postimees vahel tõrgub avalikustamast ning kui tahame, et info jõuaks kõigi 

inimesteni, siis ERR avalikustab ilma maksumüürita. 

 

6. EIS ekspordimee erialaliitudele – määrus mis välja tuli on väga bürokraatlik. Vaja 

leida 10 ettevõtet, kes tuleks partneriks, täidaks dokumente, valiks sihtturu, mida avada 

ja teeks vajalikke tegevusi. Väikse rahasumma taotluseks väga palju bürokraatiat. 

Oleme hetkel tegemas tagasisidet, et ettevõtted ei peaks tulema partneriks, vaid et 

taotlejaks oleks vähemalt 10 liikmega. Tasub kaaluda raha taotlemist, kui on tegevusi, 

mida selle alla panna. UK, Belgia, Prantsusmaa, Holland – need turud on läbi käinud 

arutelust. Kas on valmidust oma ettevõttega tulla liitu tegevust toetama? 

 

7. Rohetiigri tööstuse teekaart 

a. Tuleb välja, et neil juba töö käib ja pool tööd juba tehtud.  

b. Rohetiigri erinevaid teekaarte toetades anname sellele veel rohkem jõudu 

juurde. Kuid kas seda üldse vaja on? 

 

8. Sektori tenniseturniiri korraldamise ettepanek 

Eesti Tennise Liit (ETL) pöördub Teie poole ettepanekuga teha koostööd tenniseturniiri 

korraldamisel Eesti Metsa- ja Puidutööstusliidu (EMPL) liikmesettevõtete töötajatele. 



 

Tegemist oleks heategevusliku spordisündmusega, mille kogu tulu suunatakse 

lootustandvate Eesti noortennisistide arengutoeks.  

Osalejad: EMPL liikmesettevõtete esindajad (paarismäng, ettevõtetevaheline mõõduvõtt).  

Turniiri toimumise aeg: 6. september 2025  

Toimumiskoht: Tähtvere Tennisekeskus Tartus  

Tulu kasutus: Kogu osalustasudest ja toetajatest kogutud tulu läheb Eesti noorte tennise 

tulevikulootuste toetuseks – nende treeningute, laagrite ja rahvusvaheliste võistluste kulude 

katmiseks.  

 

Kas oleme liiduna valmis oma nime ja nägu sinna andma? Uurida liikmete listist, kas oleks 

huvilisi.  

 

9. Juuni juhatuse koosoleku aeg ja asukoht 

CEI-Bois üldkoosolek toimub juuni juhatuse kuupäeval.  

18.06.2025 kell 15.00 – 17.00 juuni juhatuse koosolek 

 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


